
Protokół Nr VI.2011 
sesji Rady Gminy Górzyca  

odbytej w dniu 24 lutego 2011 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Bańka o godzinie 1300 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oświadczył, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 15 radnych, co pozwala na  podejmowanie prawomocnych 
uchwał. 
 
Powitał radnych, zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek organizacyjnych 
gminy oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności stanowią załącznik do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Radni nie zgłosili innych propozycji do porządku obrad sesji w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad 

sołeckich w Gminie Górzyca. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien 

spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości oraz opróżniania  zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Górzyca z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2011 rok. 

7. Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Stowarzyszenia 
Gmin „Pro Europa Viadrina” i współdziałanie w roku 2010. 

8. Sprawozdanie finansowe z wykorzystania dotacji na działalność Klubu 
Sportowego ODRA  Górzyca w roku 2010. 

9. Przyjęcie protokołu V sesji Rady Gminy Górzyca. 
10. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad VI  sesji Rady Gminy. 

 
 

 



Realizacja porządku posiedzenia: 
 

Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Robert Stolarski /inf. stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w 
Gminie Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Górzyca Maria 
Palichleb. W uzasadnieniu poinformowała, że w związku z upływającą 
kadencją Rady Gminy zarządza się wybory sołtysów i rad sołeckich. Jednostką 
pomocniczą gminy jest sołectwo. Organami sołectwa są: zebranie wiejskie               
i sołtys. Działalność sołtysa wspomaga rada sołecka. Zebranie wiejskie jest  
organem uchwałodawczym, a sołtys – organem wykonawczym sołectwa. 
Zgodnie z § 12 Statutu Jednostki Pomocniczej wybór na nową kadencję odbywa 
się na zebraniu wiejskim mieszkańców zwołanym nie później jak 6 miesięcy po 
wyborach do rad gmin. Wybory do rad gmin odbyły się 21 listopada 2010 r. w 
związku z czym ostateczny termin przeprowadzenia wyborów sołeckich upływa 
dnia 20 maja 2011 r. Ponieważ wybierane będą organy w 7 sołectwach, 
zachodzi konieczność zarządzenia przeprowadzenia wyborów, dlatego 
przedkłada się projekt uchwały o powyższej treści. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 21 lutego 
2011 r. i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję sfery socjalnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaje  
pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 
sołtysów i rad sołeckich w Gminie Górzyca. 
   
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała  Nr VI/30/11 została 
podjęta 11 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących się” /uchwała stanowi 
załącznik do protokołu. 

 

 



Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz 
opróżniania  zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Podinsp. ds. ochrony środowiska        
i gosp. wodnej Anna Kwiek. Uzasadnienie do uchwały Nr VI.32.2011 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 24 lutego 2011 r. Zgodnie z art. 7 ustawy z dnia 13 
września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2005 r. 
Nr 236, poz. 2008 z późniejszymi zmianami) przedsiębiorca zamierzający 
wykonywać usługi wywozu nieczystości stałych i ciekłych powinien uzyskać 
zezwolenie Wójta Gminy. Dotychczas warunki jakie powinni spełniać 
przedsiębiorcy ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych, określał Wójt Gminy 
zarządzeniem. Stosowne zarządzenie Nr 164/06 było wydane przez Wójta 
Gminy Górzyca dnia 27 listopada 2006 r. Nowelizacja ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach wprowadzona w art. 39 ustawy z dnia 23 
stycznia 2009 r. o zmianie niektórych ustaw w związku ze zmianami 
w organizacji i podziale zadań administracji publicznej w województwie (Dz. U. 
z 2009 r. Nr 92, poz. 753 z późniejszymi zmianami), przenosi kompetencje 
dotyczące określania powyższych warunków na radę gminy. Przepis ten wszedł 
w życie w dniu 1 sierpnia 2009 r.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 21 lutego 
2011 r. i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję rozwoju gospodarczego 
i gospodarki komunalnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Godz. 1330 Radna Małgorzata Mazur opuściła obrady sesji- obecnych jest 14 
radnych. 
 
- Radna Stanisława Urban spytała czy jest ustalona cena za dokonanie zrzutu 
ścieków przez przedsiębiorców w wyznaczonych miejscach i czy są one 
rozliczane? 
Pani Anna Kwiek odpowiedziała, że obowiązują stawki uchwalone uchwałą Nr 
XXIII/168/2005 Rady Gminy Górzyca  z dnia 29 czerwca 2005 r. w sprawie 
ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 
usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych, opróżniania zbiorników 

 



bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Górzyca     
i są one rozliczane przez Zakład Gospodarki Komunalnej raz w miesiącu. 
 
- Radna Stanisława Urban spytała kto obsługuje oczyszczalnię ścieków w 
Czarnowie i stwierdziła, że jest potrzeba aby była ona czynna również w sobotę. 
- Radny Krzysztof Urbański również stwierdził, że jest potrzeba, aby 
oczyszczalnia ścieków była czynna w sobotę. Zgodnie z informacją Zakładu 
Gospodarki Komunalnej zrzuty ścieków można dokonywać od poniedziałku do 
piątku w godzinach od 800 – 1400. Radny stwierdził, że jest taka potrzeba, aby 
oczyszczalnia pracowała również w sobotę. Jest to dla niektórych mieszkańców 
dzień wolny od pracy, w którym mogą zająć się pracami porządkowymi w 
swoim gospodarstwie domowym. 
Wójt Gminy odpowiedział, że jest to temat do rozważenia. Do rozważenia 
uruchomienie możliwości niekontrolowanych zrzutów ścieków w Górzycy. 
Stwierdził, że w Czarnowie oczyszczalnię obsługuje pracownik z Górzycy                
i może wcześniejsze zgłaszanie dla niego o konieczności skorzystania ze stacji 
w sobotę pozwoli na rozwiązanie tej sprawy. 
Pracownik ZGK Pan Zdzisław Walczyński w uzupełnieniu dodał, że usługi w 
tym zakresie na terenie Gminy Górzyca wykonywane są przez dwa podmioty 
gospodarcze i tak naprawdę godziny pracy są dostosowane do ich pracy. 
Konieczność korzystania z oczyszczalni ścieków w sobotę jest zdarzeniem 
bardzo rzadkim. 
Radny Krzysztof Urbański poinformował, że jego szambo jest o bardzo małej 
pojemności i zmuszony jest do częstego opróżniania go – nawet w soboty. 
Wójt Gminy jeszcze raz zapewnił, że ten problem zostanie załatwiony. Będzie 
rozmawiał w tej sprawie z Kierownikiem ZGK w Górzycy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dalszej dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, 
jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia 
na świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości oraz opróżniania  zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych. 
   
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała chwała Nr VI/31/11 
została podjęta 14 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Górzyca z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2011 rok. 
 

 



Godz. 1350 Radna Małgorzata Mazur powróciła na obrady sesji- obecnych jest 
15 radnych. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Ewa Piechota Główny specjalista ds. 
Ew. działalności gospodarczej, spraw społecznych i ochrony danych 
osobowych. Ustawa z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 
publicznego i wolontariacie (tekst jednolity Dz. U. z 2010r, Nr 234, poz. 1536) 
w  art. 5a ust. 1  nakłada na organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego obowiązek  uchwalenia, po konsultacjach, z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy, 
Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz zrównanymi z nimi 
podmiotami. 
Jednocześnie ustawodawca określił obligatoryjną treść Programu Współpracy, 
który musi zawierać: 

1) cel główny i cele szczegółowe programu; 
2) zasady współpracy; 
3) zakres przedmiotowy; 
4) formy współpracy; 
5) priorytetowe zadania publiczne; 
6) okres realizacji programu; 
7) sposób realizacji programu; 
8) wysokość środków przeznaczonych na realizację programu; 
9) sposób oceny realizacji programu; 
10) informację o sposobie tworzenia programu oraz o przebiegu konsultacji; 
11) tryb powoływania i zasady działania komisji konkursowych do 

opiniowania ofert w otwartych konkursach ofert. 
Głównym celem Programu Współpracy Gminy Górzyca z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, jest rozwój lokalny 
realizowany poprzez budowę i umacnianie partnerstwa pomiędzy gminnym 
samorządem a organizacjami pozarządowymi oraz aktywizacja społeczności 
lokalnej we współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 21 lutego 
2011 r. i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję rozwoju gospodarczego 
i gospodarki komunalnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaje  

 



pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy 
Górzyca z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2011 rok. 
   
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała chwała Nr VI/32/11 
została podjęta 15 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 
Informacja w sprawie przynależności Gminy Górzyca do Stowarzyszenia Gmin 
„Pro Europa Viadrina” i współdziałanie w roku 2010. 
 
Informację przedstawiła i omówiła Ewa Piechota Główny specjalista ds. Ew. 
działalności gospodarczej, spraw społecznych i ochrony danych osobowych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że informacja omawiana była na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 21 lutego 2011 r. i 
została pozytywnie zaopiniowana przez komisję rozwoju gospodarczego               
i gospodarki komunalnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaje  
pod głosowanie jawne Informację w sprawie przynależności Gminy Górzyca do 
Stowarzyszenia Gmin „Pro Europa Viadrina” i współdziałanie w roku 2010. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. informacja została przyjęta 
15 głosami „za” /informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 
Sprawozdanie finansowe z wykorzystania dotacji na działalność Klubu 
Sportowego ODRA  Górzyca w roku 2010. 
 
Sprawozdanie  przedstawił i omówił Prezes Klubu Sportowego ODRA 
Górzyca Grzegorz Dereń. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sprawozdanie omawiane było 
na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 21 lutego 2011 r. 
i zostało pozytywnie zaopiniowane przez komisję rozwoju gospodarczego               
i gospodarki komunalnej.   
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
- Radny Rafał Baran zadał następujące pytania: 

 



1) Jakie oszczędności dla KS ODRA wynikają z lokaty zespołu w lidze 
okręgowej? 
2) Jaka kwota jest przeznaczona na zespół rezerw w Stańku? 
3) Dlaczego jest tak małe zainteresowanie kibiców grą zespołu ODRY Górzyca?  
4) Czy Zarząd KS ODRA zastanawia się nad strategią w przypadku otrzymania 
niższej kwoty dofinansowania  w ramach Programu Współpracy Gminy 
Górzyca z Organizacjami Pozarządowymi? 
 
Odpowiedzi na ww. pytania udzielił Prezes KS Grzegorz Dereń, który 
stwierdził zdecydowanie, że IV liga wiąże się z wyższymi kosztami i są to m.in.: 
wyższe opłaty sędziowskie, obligatoryjnie wyższe opłaty za transfery 
zawodników  i karne kartki. Dodał, że nie jest w stanie teraz wyliczyć dokładnie 
wszystkich podwyższonych kosztów, ale są one dużo wyższe od gry zespołu           
w lidze okręgowej.  
Utrzymanie zespołu rezerw w Stańku wiąże się z kosztem ok. 5 000 zł, na który 
składają się następujące składniki: ubezpieczenie zawodników, opłaty 
sędziowskie, utrzymanie boiska, transport.  
W kwestii zaangażowania kibiców KS ODRA odpowiedział, że jego zdaniem 
klub posiada wierną grupę kibiców. Zainteresowanie meczami mieszkańców 
gminy jest zróżnicowane i zależy od ważności meczu oraz czy drużyna odnosi 
sukcesy.  
Budżetu KS ODRA jest to temat bardzo dyskusyjny i na pewno zmniejszenie 
dofinansowania zmusi nas do szukania innych rozwiązań w celu pozyskania 
sponsorów i dodatkowych wpływów finansowych. Są pewne stałe koszty bez 
których działalność klubu jest niemożliwa. 
 
Radny Rafał Baran stwierdził, że chciałby przedstawić swoją propozycję, 
która być może będzie pomocna w rozwiązaniu problemów, z którymi boryka 
się klub oraz Urząd Gminy: 
Radny zaproponował spadek drużyny do klasy A z dwóch zasadniczych 
powodów: 
- w znacznym stopniu zmniejszy to koszty utrzymania klubu oraz pozwoli na 
zabezpieczenie jego podstawowych potrzeb; 
- spowoduje to zmniejszenie poziomu sportowego, ale może przyciągać 
zainteresowanie szerszej grupy mieszkańców, młodzieży i starszych 
sportowców mieszkających w Górzycy. Te działania mogą spowodować 
rozwiązanie problemu pustych trybun, bo mecze będą przyciągały mieszkańców 
chcących obejrzeć i dopingować grę swoich dzieci, sąsiadów czy bliskiej 
rodziny; 
- spadek drużyny do klasy A wiąże się z likwidacją zespołu rezerw grających na 
boisku w Stańku, którą zasilają mieszkańcy Stańska i Żabic. Radny proponuje 
pomóc zespołowi ze Stańska przekształcając go w typowo B-klasowy zespół. 
Dodał, że sołtys sołectwa Stańsk zabiega o utworzenie takiego zespołu pod 

 



nazwą Imielno Stańsk. Dodał, że KS ODRA Górzyca, Zespół ze Stańska oraz 
nowe Stowarzyszenie z Czarnowa mogłyby być wspomagane m.in. poprzez 
uczciwy podział środków w ramach Programu Współpracy Gminy Górzyca z 
Organizacjami Pozarządowymi, oczywiście po złożeniu stosownego wniosku 
przez podmioty. Stwierdził, że te środki od lat wspierają działalność KS ODRA. 
Dla przykładu poinformował, że kwota 10 000 zł dla klubu w B klasie i kwota 
50 000 zł dla klubu w A klasie, w pełni zabezpieczy  potrzeby. 
 
- Radny Rafał Baran skierował pytanie do Wójta Gminy: Jaką strategię 
obieramy na przeszłość? Czy stawiamy na trzymanie się w lidze na którą nas nie 
stać, czy jednak stawiamy na poziom, który zapewni rozwój sportowców oraz 
wzrost aktywności społeczności Gminy Górzyca, przy zastosowaniu o wiele 
tańszych kosztów. 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie ma tej chwili jednoznacznej, cudownej 
odpowiedzi na te pytania. Gmina w ramach Programu Współpracy Gminy 
Górzyca z Organizacjami Pozarządowymi dofinansowuje działalność KS 
ODRA, nie może jednak pokryć w całości budżetu klubu. Wójt nie może 
utworzyć Klubu Sportowego i jeżeli będzie wola mieszkańców np. Stańska 
muszą niestety wyrazić swoją wolę i zaangażowanie. Stwierdził, że jako Wójt 
nie ma wpływu na działania Klubu Sportowego w temacie klasy zespołu. 
 
- Radna Anna Wasilewska spytała, kto jest obecnie trenerem KS ODRA 
Górzyca? 
Prezes KS Grzegorz Dereń odpowiedział, że Pan Sebastian Puchalski jest 
obecnym trenerem KS. 
 
- Radny Krzysztof Urbański zadał następujące pytania: 
 

1) Czy prawdą jest, że w ubiegłym roku Pan Tomasz Dziabas wystąpił do 
Zarządu KS ODRA z propozycją prowadzenia drużyny seniorów, 
składających się głównie z zawodników mieszkających na terenie Gminy 
Górzyca? 

Prezes KS Grzegorz Dereń odpowiedział, że taka propozycja była i pan 
Dziabas prowadził taki zespół przez pół roku, jednak brak było zainteresowania 
i drużyna nie odnosiła żadnych sukcesów. 
 

2) Oprócz zespołu seniorów prowadzone były dwa zespoły Orlik (młodzież 
do lat 10)  i Junior młodszy (młodzież w wieku 12-15 lat). Pytanie co się 
stało z zespołami z grupy Żak i Junior starszy? 

W odpowiedzi Pan Dereń poinformował, że te grupy przeszły do szkoły i do 
innych formacji. 
 

 



3) Rozpoczynają się zapisy do XI edycji turnieju piłki nożnej U-10 „Z 
podwórka na stadiony o puchar Tymbarku”, czy planowane jest 
zgłoszenie w roku bieżącym drużyny do tego turnieju i czy latach 
wcześniejszych drużyna z Górzycy brała udział w takim turnieju? 

Prezes KS Grzegorz Dereń odpowiedział, że wcześniej nasza drużyna nie brała 
udziału w tym turnieju i nie planujemy. 
 
Godz. 1350 – Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach sesji. 
Godz. 1400 – wznowienie obrad sesji – obecnych jest 15 radnych. 
 
- Radna Anna Wasilewska jak jest wypłacana dotacja z Programu Współpracy 
Gminy Górzyca z Organizacjami Pozarządowymi? 
Pani Ewa Piechota odpowiedziała, że dotacja wypłacana jest w transzach,  
przeważnie wypłaty następowały kwartalnie. 
 
- Radny Krzysztof Urbański spytał od czego zależy wysokość dofinansowania 
w ramach Programu Współpracy Gminy Górzyca z Organizacjami 
Pozarządowymi? 
Wójt odpowiedział, że wysokość dofinansowania zależy przede wszystkim od 
możliwości finansowych gminy i ile możemy wygospodarować pieniędzy na ten 
cel. Rada Gminy uchwałą budżetową zatwierdza wysokość kwoty 
dofinansowania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dalszej dyskusji 
poddaje  
pod głosowanie jawne Sprawozdanie finansowe z wykorzystania dotacji na 
działalność Klubu Sportowego ODRA  Górzyca w roku 2010. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. sprawozdanie zostało 
przyjęte 11 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym” i 3 głosami 
„wstrzymującymi się” /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 
Przyjęcie protokołu V sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołów z obrad V sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
Nr V.2011 został przyjęty jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Ad. 10 
Interpelacje radnych Rady Gminy: 

 



 
1) Radny Ryszard Dębiński - w imieniu mieszkańców ulic Ceglanej, 
Kostrzyńskiej, Ogrodowej z Górzycy prosi i pomoc w załatwieniu formalności   
z przewoźnikami komunikacji samochodowej PKS przystanku na żądanie w tej 
części Górzycy.  Mieszkańcy swoją prośbę uzasadniają dużą odległością do 
przystanków znajdujących się przy ul. Wolności oraz przy osiedlu 40 lecia PRL, 
a dla młodzieży uczęszczającej do szkół średnich i osób pracujących jest to 
uciążliwe. 
Ponadto radny w imieniu mieszkańców ulic Robotniczej i Kolejowej z Górzycy 
złożył wniosek o wykonanie w rejonie tych ulic placu zabaw dla dzieci. 
Stwierdził, że przy tych ulicach mieszka dość dużo rodzin z małymi dziećmi        
i lokalizacja tam placu zabaw jest potrzebna. 
 
2) Radny Ryszard Dębiński prosi o zamontowanie blokad na koronie wału 
przy rzece Odrze, które uniemożliwiały poruszanie się tam dużych pojazdów                 
i quadów. Od jakiegoś czasu jest to miejsce wyścigów tymi pojazdami, a nawet 
widziany był bus jadący wałem. Wały przez to są sukcesywnie niszczone,                   
a pojazdy zagrażają spacerującym tam ludziom. 
 
3) Radny Rafał Baran złożył pisemny formalny wniosek dotyczący 
uregulowania spraw związanych z błąkającymi się bezdomnymi psami w 
miejscowości Czarnów / interpelacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
4) Radny Krzysztof Urbański  stwierdził, że jest sołtysem od roku 2007. 
Początek pełnienia tej funkcji był trudny, ponieważ nie wiedział jak się poruszać 
w tej sytuacji. Stwierdził, że początkowa aktywność na sesjach Rady Gminy 
osłabła i przeszła na niższe szczeble zarządzania gminą, sołtysi docierają 
bezpośrednio do Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy i w efekcie 
przestali być zauważani w natłoku różnych ważnych spraw. Ta sytuacja nie 
sprzyja pobudzeniu aktywności wiejskiej społeczności lokalnej. Radny 
stwierdził, że sołtys nie mając instrumentów jakimi są finanse nie może 
pobudzić aktywności wiejskiego społeczeństwa. Radny złożył formalny wniosek 
o przygotowanie na kolejną sesję Rady Gminy projektu uchwały w sprawie 
wyodrębnienia w Budżecie Gminy środków stanowiących fundusz sołecki. Na 
początek to nie muszą to być duże środki finansowe, ale ma nadzieję że 
spowodują, że zebrania wiejskie nabiorą charakteru władzy ustawodawczej 
sołectwa, a tym samym zmuszą społeczeństwo do aktywnego decydowania o 
losach wsi. 
Wójt Gminy poprosił, aby radny wskazał w budżecie gminy wolne środki, 
które jego zdaniem mogłyby zostać przekazane na realizację tego zadania. 
Dodał, że Rada Gminy uchwaliła Budżet Gminy Górzyca, znając doskonale 
kondycję finansową gminy. 
 

 



5) Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść pisemnej interpelacji radnego 
Krzysztofa Urbańskiego / interpelacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 11 
Wolne wnioski i informacje: 
 
1) Radny Ryszard Dębiński prosi o wyjaśnienie w jakiej odległości od 
cmentarza może znajdować się działka budowlana, ponieważ ma rozbieżne 
informacje na ten temat?                                                                                                                        
 
Ad. 12 
Zakończenie obrad VI sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady  - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji. godz. 1440. 

           
Przewodniczący Rady Gminy 

(-) Krzysztof Bańka 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska.  

 
  

 

 


